
Bestyrelsesmøde nr. 15 – 2024 

Dagsorden og Referat 

Dato: 10.01.2024 
Sted: Kragelundskolen - mødelokalet 
Tidspunkt: 19:30 – 21:30 
Mødeleder: Mads Emil Toustrup 

Tilstede: Louise Witt, Kirstine Bjørnskov Eskedal, Hanne Holm Nørgaard, Mads Emil 
Toustrup, Maria Louise Stewart, Mette Marie Givskud Schack, Mathias Novrup Henriksen, 
Bea Nielsen, Line Rossen, Jette Stemberg, Vibeke Astrup Rasmussen, Eva Borchorst 
Mejnertz (fra kl. 20), Mette Birk Munthe og Lotte Søndergaard 
Afbud:  
Fraværende: Filucca 7D og Oskar 7B 

Dagsorden: 
Hvad handler punktet om, og er der særlige ansvarlige, 
gæster og er det til orientering (O), drøftelse (D) eller 
beslutning (B) 

Tid Referat 

1. 
Velkomst v. Mads 

 
19.30 – 19.35 

•  

2.  

Kort om elevmobilitet fra SB-mødet i september 
samt november 2023 v. Lotte (O), 

19.35-19.45 

• Lotte redegør for de data, som bestyrelsen har fået forelagt i 
efteråret 23 i forhold til elevmobilitet på Kragelundskolen. Den 
afgang, der er fra Kragelundskolen, er helt gennemsnitlig i forhold 
til andre skoler i byen. Særligt mellem 7. og 8. klasse er der flere 
elever, der vælger at skifte skole – dels til ESAA, dels til 
privatskoler (Forældreskolen). 

3. 

Status på Kragelundskolens økonomi v. 
administrationsleder Jens Bitch (O+D) 

På mødt i februar skal Budget 2024 drøftes 

19.45-20.05 

• Skolens bygningsbudget overgår pr. 1/1-24 til Aarhus 
Ejendomme, så det er ikke længere midler, den lokale ledelse 
kan råde over. 

• Regnskabet for 2023 er ikke helt afsluttet endnu – det forventes 
at være det med udgangen af januar. Pt. ser til ud til, at 
Kragelundskolen går ud af 2023 med et underskud på lidt under 
2. mio, hvilket svarer til ca. 4,1% af budgettet i 2023. 

• Jens gennemgår baggrunden for det formodede resultat af 
regnskabet for 2023, og svarer på spørgsmål fra bestyrelsen i 
forhold til at forstå mekanismerne bag skolens økonomi. 

• Der er generelt underskud på alle skoler fortæller Eva Borchorst, 
der sidder i Aarhus Byråd. 

• Jens tilbyder interesserede bestyrelsesmedlemmer at forklare 
tildelingsmodellerne til skoler og hvilke håndtag, der kan skrues 
på for at få tingene til at hænge bedre sammen. 



4.  

Princip 1.7.2 Om klasseændring (klassedeling 
og -sammenlægning) (O), 

Gennemgang af gældende princip ved Mads. Se 
vedhæftet bilag med princip. 

20.05 -20.15 

• Princippet er forholdsvist nyt, og flere nuværende 
skolebestyrelsesmedlemmer har været med til at udfærdige det. 
Der ønskes et input fra medarbejdere ift. en eventuel justering. 

5. 

Drøftelse af klassesammenlægninger med 
udgangspunkt i spørgsmål fra de 
forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer. (D) 

Se vedhæftet bilag 

20.15-21.15 

• Klassesammenlægninger er et vilkår ud fra økonomiske 
tildelinger og ikke ud fra idealistiske grunde. Det er en vigtig værdi 
for mange i skolebestyrelsen at bevare klassefællesskaber, så 
vidt som muligt. 

• Hvis klassesammenlægninger bliver aktuelle, er det vigtigt med 
en tydelig kommunikation til elever og forældre, så alle kan føle 
sig trygge i processen og føler sig set. Det er væsentligt at have 
fokus på de venskaber, der allerede eksisterer i klasserne. 

• Det er vigtigt, at der er kort mellem udmeldingen om evt. 
klassesammenlægning og eksekvering af beslutningen, så der 
hurtigst muligt kommer ro på igen for både elever, forældre og 
medarbejdere, så de ved, hvad de går ind i. 

 

8. 

Eventuelt (O) 

21.15-21.25 

• Der er kommet en henvendelse fra en forælder vedr. 
trafiksituationen omkring skolen. Den er både sendt til bestyrelsen 
og til ledelsen/forvaltningen. Lotte ringer til den konkrete forælder. 
Der nedsættes desuden et trafikudvalg, der skal arbejde videre 
med at finde holdbare løsninger for trafiksituationen. Udvalget 
består af Kenneth (SFO-forældreråd), Mette S., Lotte, Mads og 
interesserede medarbejdere. 

9. Punkter næste møde d. 20.02.2024 21.25-21.30 
• Budget 2024  

 

10. 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder 

 

• Elevtrivselsundersøgelsen 2023 

• En (mere klar) profil på udskolingen 

• Udveksling med elever fra andre lande? 

• Trafiktiltag – fx flere cykelparkeringer 

• Pulje i budgettet til investeringer i inventar mv.? 

11. Opgaver til næste møde og ansvarlige  •  

 

 


